
—neschválená verze po zapracováńı připomı́nek 12/06/14—

Zápis ze 201. zasedáńı AS MFF UK dne 14. května 2014

Př́ıtomni: C. Brom (↓ 20:50), Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, J. Hric (↑ 19:00), K. Kampf (↓ 21:22), A. Komárek,
M. Krtička, P. Krtouš (↑ 18:40),V. Kuboň, T. Masař́ık, M. Omelka, O. Pangrác, J. Pešička, O. Procházka,
J. Šejnoha (↓ 21:31), D. Šmı́d (↓ 21:30), V. Tůma (↓ 20:57), P. Vágner, Z. Vytisková, T. Zadražil (↓ 19:35),
M. Žák.

Hosté: F. Chmeĺık (↓ 21:14), J. Kratochv́ıl (↓ 21:22), M. Vlach (↓ 20:35).

Omluveni: P. Kučera, T. Roskovec.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:10. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

1. Schváleńı programu

Program zasedáńı

1. Schváleńı programu

2. Schváleńı zápisu z předchoźıho zasedáńı

3. Informace vedeńı

4. Informace z univerzitńıho senátu

5. Informace o návrhu na úpravu předmětu NSWI120 – Principy poč́ıtač̊u.

6. Jarńı kolo SFG a Změna stipendijńıho řádu

7. Zveřejňováńı výsledk̊u ankety

8. Doplněńı člen̊u Volebńı komise pro volby do SKAS

9. Termı́ny daľśıch zasedáńı

10. Změna delegát̊u do konkurzńıch komiśı

11. Různé

1 Schváleńı programu

Byly přidány body Informace o návrhu na úpravu předmětu NSWI120 – Principy poč́ıtač̊u, Termı́ny daľśıch
zasedáńı, a Změna delegát̊u do konkurzńıch komiśı. Program byl schválen tichým souhlasem.

2 Schváleńı zápisu ze 200. zasedáńı.

Zápis bych schválen tichým souhlasem.

3 Informace vedeńı fakulty.

Slova se uj́ımali stř́ıdavě J. Kratochv́ıl, F. Chmeĺık a M. Vlach.

1. Rektor T. Zima, děkan J. Kratochv́ıl a proděkan V. Baumruk navšt́ıvili organizaci pro jaderný výzkum
CERN v Ženevě; prováděńı se ujali mı́stńıho prostřed́ı znaĺı zaměstnanci MFF UK Doleǰśı a Leitner. Akce
přispěla k dobrému jménu fakulty v rámci Karlovy univerzity.
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2. Dle rektorátu má univerzita málo hostuj́ıćıch profesor̊u. Rektor vyzval vedeńı fakult k pozváńı zahraničńıch
odborńık̊u. MFF UK je v tomto směru dlouhodobě úspěšná a hodlá se trendu držet.

3. V KD je projednáváno zvýšeńı doktorandského stipendia za publikačńı vědeckou práci.

4. Fakulta se letos po letech připoj́ı k akci Jaderný parńık, a to zaplaceńım vystoupeńı kapely Humbuk a
účast́ı zhruba 30 svých zaměstnanc̊u.

5. Prob́ıhaj́ı diskuse o licencováńı společných softwareových projekt̊u student̊u a zaměstnanc̊u. Fakulta sou-
hlaśı se zveřejněńım produktu pod otevřenou licenćı, u komerčně využitelných licenćı je situace složitěǰśı.

6. Projekty VaVpI běž́ı. Co se týče kampusu Albertov, rektorát připravil návrh partnerské smlouvy fakult a
rektorátu po dobu výstavby Kampusu. Pod́ıl fakulty na nákladech př́ıpravných akćı výstavby Kampusu
bude dle tohoto návrhu 10%.

7. Děkani byli vyzváni, aby podali návrhy na změny univerzitńıch předpis̊u. Rektor je během prázdnin
posoud́ı.

8. GAČR chce zakázat nákup výpočetńı techniky z grantových prostředk̊u. Informatické fakulty např́ıč re-
publikou shledaly tento návrh diskriminačńım. Děkan podal zprávu z jednáńı VR GAČR, na kterém
předseda GAČR sĺıbil od př́ı̌st́ıho roku zákaz nákupu IT technologíı zrušit.

9. Diskutoval se smluvńı výzkum.

10. Proběhl p̊uldenńı seminář MFiLF na podporu spolupráce matematik̊u, informatik̊u a fyzik̊u s lékaři a
farmaceuty. Největš́ı zastoupeńı měla Lékařská fakulta v Plzni.

11. Harmonogram pro akademický rok 2014/2015 na fakultě byl zveřejněn. Děkan mluvil o možnosti přesunu
výuky v rámci některých dn̊u, motivovanou nevhodnou distribućı svátk̊u v př́ı̌st́ım akademickém roce.

12. Studentská anketa prob́ıhá v kombinované paṕırově–elektronické formě. Na vrátnićıch jsou umı́stěny
zapečetěné urny, které by měly pomoci neztráceńı ĺıstk̊u. Slovńı připomı́nky je možno napsat do SIS.
Následuj́ıćı ponděĺı proběhne svoz uren. Po tomto ročńıku bude neprodleně svolána komise pro anketu.

13. Fakultě se dař́ı navazovat daľśı spolupráce v mediálńı oblasti. Řada našich odborńık̊u v posledńıch týdnech
vystoupila v několika pořadech v Českém rozhlase. TV NOVA bude v př́ı̌st́ıch týdnech natáčet aktivity
Kroužku fyziky (dr. V. Žák) v rámci pořadu Vı́kend. Navazuje se hlubš́ı spolupráce s časopisem ABC
(www.abicko.cz).

14. Prob́ıhaj́ı nadějná jednáńı s daľśımi firmami do Partnerského programu MFF UK. Jedna z firem má zájem
o nejvyšš́ı formu spolupráce – tzv. strategické partnerstv́ı.

15. Př́ı̌st́ı středu zahraje na fakultńı kř́ıdlo v refektáři americký klav́ırista Stijn de Cock. Výtěžek bude věnován
Sdružeńı pro komplexńı péči při dětské mozkové obrně o. s., jediné neziskové organizaci v ČR s takovýmto
zaměřeńım.

16. Minulý týden byl na dvoře objektu Ke Karlovu 5 zasazen mladý dub letńı jménem Karel 666 (podle výroč́ı
založeńı Univerzity Karlovy). Strom byl vysazen jako náhrada za strom, který byl poražen v loňském roce.

17. Portál matfyz.cz je ze strany fakulty technicky připraven, k převodu na fakultu zat́ım nedošlo.

18. Odsouvá se reforma MatFyzPressu, odhadem na ř́ıjen, nebot’ univerzita přistoupila na reformu naklada-
telstv́ı Carolinum. Jedná se s vydavateli o publikováńı e-knih. Minulý týden byla navázána spolupráce s
nakladatelstv́ımi Kosmas a Chicago University Press. Edičńı plán bude otevřený.

19. Nahrané fakultńı přednášky budou brzy zveřejněny.

20. Bude inovována směrnice o ceně děkana za nejlepš́ı práci. Směrnice je zastaralá, neodpov́ıdá dnešńımu
zp̊usobu oběhu dokument̊u. Předmět směrnice děkana z̊ustane stejný, jde pouze o redukci byrokracie.

O. Procházka se táže, zda budou mı́t studenti možnost ohodnotit kvalitu nahrávek. Děkan a F. Chmeĺık sĺıbili
přidáńı výzvy do úvodńıho slova, diskutovala se i možnost přidat př́ıslušnou otázku do elektronické ankety.

Na dotaz J. Šejnohy ohledně př́ıtomnosti kružnic v Karlovi 666 děkan odpov́ıdá, že všechny kružnice přestř́ıhal
zahradńık, a že byly drátěné.
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M. Omelka se tázal, zda bude poskytována pomoc pro př́ıpravu smluv mezi výzkumńıky a vněǰśım světem,
nebot’ administrativńı stránka projekt̊u je mnohdy velmi náročná, což upř́ımně potvrdil A. Komárek.

R. Grill reagoval na možnost přesunu pondělk̊u na čtvrtky, naznačenou děkanem v souvislosti s harmonogramem
př́ı̌st́ıho akademického roku. Takový přesun neńı milý v̊uči student̊um, kteř́ı si plánuj́ı podle rozvrhu ostatńı
aktivity na týdenńı bázi; větš́ı smysl by dávalo přidat náhradńı den do zkouškového obdob́ı.

4 Informace z univerzitńıho senátu.

Slova se ujal C. Brom.

1. Sešla se edičně-propagačńı komise. Prorektor Kovář plánuje tzv. Kulaté stoly v televizńım vyśıláńı, pro
tento rok humanitńıho zaměřeńı, př́ı̌st́ı rok př́ırodovědného.

2. St́ıžnost zaměstnance MFF UK v souvislosti se zveřejňováńım dat z ankety byla předána petičńı komisi.

3. Přǐsly senátńı dokumenty, zejména změna Grantového řádu UK – student může podat jenom jeden projekt
jako hlavńı řešitel; nesouhlaśı-li děkan s podáńım přihlášky, komise se j́ı nezabývá. Daľśı změny se týkaj́ı
předpisu hodnoceńı výuky. Komentáře a připomı́nky je třeba zaslat předsedovi senátu Z. Drozdovi do
ponděĺı 19. května 2014 20:00.

5 Informace o návrhu na úpravu předmětu NSWI120 – Principy
poč́ıtač̊u.

U předmětu Principy poč́ıtač̊u se plánuje navýšeńı hodinové dotace, nebot’ se látka nest́ıhá odpřednést a je nutno
dávat extra přednášky ve zkouškovém (bylo tomu tak tento i minulý rok). Z. Vytisková a V. Kuboň zpravili
plénum o peripetíıch výuky Princip̊u podle nových studijńıch plán̊u. J. Fiala podotknul, že neńı dlouhodobě
rozumné dotace pouze navyšovat. Na podnět C. Broma se dialog o tématu povede dále na p̊udě studijńı komise.
Usneseńı: AS MFF UK bere na vědomı́ informace proděkana Kolmana týkaj́ıćı se změny hodinové
dotace předmětu NSWI120.

Hlasováńı 20 – 0 – 2
Usneseńı bylo přijato.

6 Jarńı kolo SFG a Změna stipendijńıho řádu.

F. Chmeĺık informoval senátory o jarńım kole Studentských Fakultńıch Grant̊u.

F. Chmeĺık informoval senátory o peripetíıch pr̊uběhu rok starého návrhu předpisu (vizte pr̊uvodńı dopis).
Novela předpisu byla připravena na základě návrhu prof. J. Staši.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje návrh d́ılč́ı změny vnitřńıho předpisu Pravidel pro přidělovańı
stipendíı na MFF UK.

Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

F. Chmeĺık představil základńı principy změny předpisu, které jsou obš́ırně rozepsány ve fakultńı veřejnosti
př́ıstupné Důvodové zprávě, předložené senátu. Studentská komora již věc diskutovala na svém zasedáńı.

C. Brom vyjádřil z posice člena ekonomické komise obavu, že fakulta bude mı́t př́ılǐs malou kontrolu nad
objemem vyplácených stipendijńıch prostředk̊u. Volným parametrem je pouze stipendium vyšš́ı úrovně, jehož
př́ılǐsné snižováńı ale může mı́t negativńı efekt na morálku talentovaných student̊u.

D. Šmı́d problém akcentoval předevš́ım v kontextu student̊u prvńıho ročńıku, jejichž počet může být neočekávaně
veliký. Speciálně, za jistých podmı́nek se může projevit vnitřńı spor obsažený ve stipendijńım řádu. Senátoři
se shodli, že bod o nutnosti vyplatit stipendium deseti procent̊um zapsaných student̊u zasluhuje zvýšenou
pozornost.

O. Procházka přečetl část nedávno přijatého usneseńı SKAS, týkaj́ıćı se výše stipendia. Dle O. Procházky čińı
životńı náklady pro studenta nejméně 60 tis. Kč za rok, a vyjádřil obavu, že pro mnohé studenty bude rozumněǰśı
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pokrýt náklady brigádou či praćı, než se snažit dosáhnout na stipendium. Dále navrhnul usneseńı AS MFF UK
se domńıvá, že by výše prospěchového stipendia měla reflektovat zvyšuj́ıćı se náklady student̊u na ubytováńı a
stravu, aby byli dostatečně motivováni ke studiu na úkor práce na částečný úvazek nebo př́ıležitostných brigád,
diskuse a potenciálńı hlasováńı však bylo odloženo na daľśı zasedáńı, s př́ıpadnou účast́ı A. Ĺısky a D. Lankové,
znaleǰśıch ekonomické reality na fakultě.

Usneseńı: AS MFF UK postoupil ke druhému čteńı návrh změn Pravidel přiznáváńı stipendíı
předložených proděkanem Kolmanem.

Hlasováńı 20 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

7 Zveřejňováńı výsledk̊u ankety.

V. Tůma a Z. Drozd uvedli plénum do problematiky – od zaměstnance MFF UK byla vznesena otázka, zda je
zveřejňováńı výsledk̊u ankety v souladu se zákonem o ochraně osobńıch údaj̊u. Zástupci Studentské komory se
tázali, zda maj́ı pokračovat ve zveřejňováńı výsledk̊u na svých stránkách. Děkan odpověděl kladně, a nab́ıdnul
možnost uveřejňováńı výsledk̊u na hlavńıch fakultńıch stránkách. J. Šejnoha obeznámil senátory s univerzitńım
předpisem o zveřejňováńı, ti se i s vedeńım shodli, že fakulta postupuje korektně, a př́ıpadný problém je tedy
na univerzitńı úrovni. C. Brom i V. Tůma potvrdili, že AS UK se situaćı zabývá.

J. Šejnoha podotknul, že nezveřejňujeme interpretaci výsledk̊u, ale ve své podstatě pouze data z pr̊uzkumu.

P. Krtoušovi se neĺıb́ı letošńı provedeńı kombinované formy ankety, a je názoru, že studenti jsou méně podńıceni
pro zasláńı slovńıch komentář̊u. Dále vad́ı, že data ankety nejsou historicky propojená a viditelná v SISu; a
poukazuje na hodnoceńı předmět̊u, pro které to př́ılǐs nedává smysl – např. seminář̊u a výběrových zájmových
předmět̊u. J. Šejnoha z posice člena Komise pro anketu obš́ırně reagoval. Seznámil senátory s řešeńım FF, která
si nechala naprogramovat exterńı software nezávislý na SISu a je otevřena sd́ıleńı tohoto produktu.

Zápis ze zasedáńı Komise pro anketu bude dán k disposici a toto téma bude diskutováno na daľśım zasedáńı.

Usneseńı: AS MFF UK souhlaśı se zveřejňováńım výsledk̊u studentské ankety na stránkách fa-
kulty v souladu s univerzitńım řádem pro hodnoceńı výuky.

Hlasováńı 18 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

8 Doplněńı člen̊u volebńı komise.

Usneseńı: AS MFF UK jmenuje daľśı členy volebńı komise podle návrhu předsedy volebńı komise
O. Pangráce.

Seznam člen̊u volebńı komise: Tereza Bártlová, Ondřej Bouchala, Kataŕına Brisudová, Jakub
Buĺın, Josef Dvořák, Lukáš Folwarczný, Peter Korcsok, Jan Kralický, Petr Kratochv́ıl, Michal
Kudĺık, Ondřej Procházka, Jana Procházková, Tomáš Roskovec, Petra Svatoňová.

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

9 Termı́ny zasedáńı AS MFF UK.

Daľśı zasedáńı v tomto akademickém roce nebylo stanoveno. Př́ıpadné naléhavé záležitosti budou řešeny svoláńım
mimořádného zasedáńı nebo na zasedáńı výjezdńım.

10 Změna delegát̊u do konkurzńıch komiśı.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje změnu delegát̊u do konkurzńıch komiśı:

• 23.5. – A. Komárek, náhradńık Z. Drozd.

• 26.5. – M. Omelka, náhradńık A. Komárek.

• 28.5. – T. Roskovec, náhradńık A. Komárek.
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Hlasováńı 16 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

11 Různé.

O. Procházka se táže, zda je v systému rotace vyučuj́ıćıch zajǐstěna stejná nebo alespoň podobná obt́ıžnost
zkoušek. O. Procházka promı́tnul graf úspěšnosti student̊u v 1. ročńıćıch obecné fyziky. Na obrázćıch bylo
patrné silné zvýšeńı obt́ıžnosti zkoušky z matematické analýzy v ak. šk. roce 2009/2010.

V plénu se rozběhla diskuze nad obt́ıžnostmi zkoušek. Dle R. Grilla je toto vhodné téma na výjezdńı zasedáńı.
P. Krtouš se ptá, zda s t́ımto byl nejdř́ıve konfrontován garant. Dle J. Fialy je vhodné postupovat standardně,
tj. konfrontovat vedoućıho pracovǐstě a garanta.

O. Procházka a studijńı komise se budou věćı dále zabývat.

Jednáńı bylo ukončeno 21:48. Zapsal P. Vágner. Zpracoval V. Tůma.
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